
STAND VAN ZAKEN
SOCIAAL DOMEIN  
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WAT STAAT ER IN DEZE
STAND VAN ZAKEN NOTITIE?  
Voor u ligt de voortgang  van de ontwikkeling van het sociaal

domein. Deze keer voor het eerst in een nieuw jasje.  Eerder

kwam er ongeveer twee keer per jaar een detailrapportage over

de stand van zaken rondom jeugd, Wmo, participatie, onderwijs

en gezondheid uit. Vanaf 2019 is er gekozen om de stand van

zaken in de vorm van een nieuwsbrief te maken.   

 

In deze stand van zaken nieuwsbrief gaan wij in op (onder

andere): de stroppenpot sociaal domein, nieuws over

samenwerking in Twente, de livegang openbare versie Twentse

monitor sociaal domein, de inkoop 2019, een transformatie

update, informatie over de intensivering samenwerking VTT en

Veiligheidshuis, updates rondom het thema vervoer en overig

nieuws uit het sociaal domein.  

UITKERING
STROPPENPOT  
SOCIAAL DOMEIN  
Vanwege de grote financiële tekorten voor de

nieuwe taken jeugd en WMO in het sociaal

domein kon Twenterand een beroep doen op het

fonds tekortgemeenten.   

 

Alleen gemeenten met hoge tekorten over 2016

en 2017 konden hiervoor een aanvraag doen. De

gemeente Twenterand had ca. 4,5 mln.

aangevraagd en heeft omdat er door de

gemeenten meer aangevraagd is dan de

beschikbare 200 mln nu 3,3 mln. toegezegd

gekregen.  

 

Goed nieuws voor Twenterand dus. Er is echter

wel een belangrijke kanttekening bij dit goede

nieuws te maken: de uitkering uit de stroppenpot

betreft incidentele middelen. Op dit moment gaan

de gesprekken van de VNG met het Rijk over een

structurele oplossing (een groter macrobudget)

onverminderd door. Tegelijkertijd wordt er

ingezet op een verlenging van de stroppenpot

totdat er een structurele oplossing is. 
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INTENSIVERING
SAMENWERKING
VEILIGHEIDSHUIS EN VTT 
In het eerste halfjaar van 2018 hebben de 14 gemeenten in Twente

besloten dat het Veiligheidshuis en Veilig Thuis 

Twente (VTT) intensiever gaan samenwerken.  

 

Dit besluit komt voort uit een landelijke opdracht om de

samenwerking tussen het zorg- en strafdomein te verstevigen.

Veilig Thuis Twente en het Veiligheidshuis spelen hierin beide een

belangrijke rol. 

 

Concreet betekent dit dat met ingang van eind 2018 het

Veiligheidshuis Twente en Veilig Thuis Twente vanaf dezelfde

locatie (het kantoor regio Twente) hun werkzaamheden zijn gaan

uitvoeren en beide organisaties zijn bezig met nadere afspraken

over het delen van gegevens (rekening houdend met privacy

aspecten). 

 

 

NIEUWE INTEGRALE BELEIDSNOTA  
VASTGESTELD DOOR GEMEENTERAAD 
Er is een nieuwe integrale beleidsnota sociaal domein gemaakt. In deze inmiddels vastgestelde nota staat ons lokale

sociale beleid voor de komende vier jaar (2019 - 2022). Er gebeuren momenteel al veel goede dingen in Twenterand op

sociaal gebied. Maar om verder te komen, moeten we keuzes maken met welke problemen we extra aan de slag gaan.

Voor het eerst staan de aparte plannen van jeugdhulp, de Wet Maatschappelijke Ondersteuning (Wmo),

participatie/sociale zaken en de verbinding met onderwijs en economie samen in één plan. Daarnaast zijn er ook

verbindingen met overig beleid.   

 

We kiezen hierbij voor vier thema’s om de integrale aanpak en “ontschotting” weer te geven:  De vier zijn: Omkijken naar

elkaar, Economisch vitale inwoners, Iedereen doet mee en Thuis is het fijn en veilig.  

 

Samen met allerlei organisaties, adviesraad en andere betrokkenen bij het sociale beleid hebben we bepaald welke

onderwerpen we de komende jaren gaan aanpakken. Niet alles kan, want de gemeente heeft weinig financiële ruimte. We

maken dus keuzes voor de meest belangrijke onderwerpen. Dit betreft bijvoorbeeld echtscheidingsproblematiek,

schulden maar ook vooral ook structuurversterking: investeren in doorgaande lijn, preventie en inwonersparticipatie. 

 

Twenterand werkt met zgn. programmasturing vandaar dat het plan is ingericht vanuit elementen die wij hierin

belangrijk vinden. Het uitgaan van maatschappelijke opgaven, interactief werken (van buiten naar binnen), data-

gedreven werken en uiteraard integraliteit - ontschotten. Het plan is op hoofdlijnen. Op 18 december heeft de Raad het

plan vastgesteld. Daarna wordt  in dialoog met inwoners en organisaties het plan vertaald naar een realistische

uitvoering.  De uitvoering van deze plannen gebeurt vervolgens ook in samenspraak met inwoners en organisaties.  
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VOORUITBLIK 2019 ...  
Het jaar 2019 wordt naar onze mening weer een intensief jaar voor het sociaal domein in Twenterand.   

In het sociaal domein gaat het bij uitstek om mensen (onze inwoners!). Dienstverlening aan onze  

inwoners die ondersteuning nodig hebben blijft voorop staan.  

 

Met de nieuwe beleidsnota sociaal domein als kader zetten wij de transformatie in het sociaal domein onverminderd

voort in 2019. Niet alleen lokaal wordt initiatief genomen om te vernieuwen en zaken anders te organiseren dichter bij

onze inwoners waarbij ook gelet wordt op besparingen, ook regionaal met het transformatiefonds Twente willen we een

vervolgstap maken.   

 

Lopende zaken 

Ons lokale innovatiefonds gaat nu het tweede jaar in en zal kort geëvalueerd worden. De toename van creativiteit,

verbindingen tussen partijen en het aantal aanvragen stemt ons hoopvol. In de volgende stand van zaken zullen wij

(mede op verzoek van de Raad) een overzicht schetsen van alle initiatieven die lopen in het sociaal domein. Participatie

is een blijvend speerpunt, waarbij rond arbeidsparticipatie de samenwerking met Extend/Soweco een belangrijk dossier

blijft. Een derde groot project is de nieuwe inkoop en uitvoering van het Twents model voor Wmo en Jeugd.  Dit gaat

gepaard met een nieuwe werkwijze (resultaatgericht werken) en zoals bij alle grote wijzigingen, ook met herindicaties.    

 

Om nog enkele highlights te noemen: concrete projecten die in ieder geval tot voorstellen zullen leiden zijn het

scheidingsloket, versterking vrijwilligerswerk en nader wordt de aanpak rond schulden bekeken.  De drugsaanpak, de

herpositionering jongerenwerk en de aanpak laaggeletterdheid gaan ook onverminderd door dit jaar.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Financiën 

Financieel blijft het ook een spannend jaar. Zolang er geen structurele adequate financiering is van rijkswege, gaan onze

inspanningen / lobby hierop onverminderd door. De volumes op jeugd en op de Wmo nemen toe, door vergrijzing, en

daarmee ook de kosten.  Naast de stijgingen naar reële tarieven in onze contracten, invoering abonnementstarief eigen

bijdrage, indexering en btw-verhoging.  Dossiers als nieuwe inkoop (hoe zal dit exact uitpakken?) , Huishoudelijke

ondersteuning, hulpmiddelen en vervoer blijven risicovol en we volgen de ontwikkelingen uiteraard wederom nauwgezet

en rapporteren waar nodig.  Onze eerste formele rapportage hierin zal de jaarrekening 2018 zijn.   

 

Een jaar wederom volop in beweging, waarbij samen met onze inwoners, organisaties, (advies)raden en onze

gemeenteraad de schouders er weer onder gaan zetten. Dit is onmisbaar om resultaat te boeken. Kortom, we gaan er

samen voor!  
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ONTWIKKELINGEN VERVOER 
In deze nieuwsbrief mag vervoer niet ontbreken. Mobiliteit is voor onze inwoners belangrijk om te kunnen

participeren.  Er spelen nu drie onderdelen. Een wijziging in het maatwerkvervoer, de klachten en de zgn. MAAS-

pilot. Dit laatste staat elders in de nieuwsbrief. Vanaf 1 maart 2019 vindt er een wijziging plaats in het

maatwerkvervoer in Twente, ook wel bekend als de Regiotaxi. De manier waarop de eigen ritbijdrage van reizigers

wordt berekend verandert.  

REGIOTAXI: VAN ZONES NAAR KILOMETERS 

We willen dat iedereen in de samenleving kan meedoen en er zo weinig mogelijk verschil is tussen mensen mét en

zonder beperking. Bij meedoen hoort ook dat je mobiel bent. Dat je kunt gaan waar je wilt. Voor inwoners die niet

zelf in staat zijn om met eigen vervoer of met het openbaar vervoer hun bestemming te bereiken kennen we het

maatwerkvervoer, ook wel de Regiotaxi genoemd. 

 

Inwoners die gebruik maken van de Regiotaxi, betalen nu een eigen bijdrage op basis van het aantal zones. Dit gaat

veranderen. Vanaf 1 maart 2019 betalen inwoners de eigen ritbijdrage op basis van het aantal gereden kilometers.

Deze verandering is onderdeel van de Twentse Visie op Vervoer. Tot nu toe betaalde niet iedere reiziger hetzelfde,

omdat per zone werd afgerekend. En niet elke zone was gelijk in afstand. Over het geheel genomen is de nieuwe

manier eerlijker, omdat de reiziger de daadwerkelijk gereisde kilometers betaalt en iedereen dezelfde prijs voor

dezelfde afstand betaalt. Daarmee gaan we op dezelfde manier werken als in het reguliere landelijke Openbaar

Vervoer (OV). Het effect per pashouder is afhankelijk van de routes die gereden worden.  Reizigers kunnen tot

maximaal 30 kilometer vanaf het huisadres met de Regiotaxi reizen. Ritten langer dan 25 kilometer zijn echter het

voordeligst als wordt gereisd met Valys, bovenregionaal vervoer. In totaal wordt op de regiotaxipas 1500 km (per

jaar) gezet. Wanneer deze afstand bereikt is  of er is moeite met de eigen bijdrage, dan staan wij als gemeente klaar

om met de klant te zoeken naar oplossingen.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

In Twente maken ruim 16.000 mensen gebruik van de Regiotaxi. In Twenterand zijn er zo’n 800 pashouders. Wij

hebben een brede communicatie in voorbereiding waarin de ZIP's, onze consulenten, de cliëntondersteuning, onze

website, de regiotaxitwente-website, en het callcenter regiotaxi in ieder geval een rol spelen. Alle pashouders

ontvangen uiteraard ook een brief met uitleg. Taalpunt is gevraagd om mee te kijken met de brief in relatie tot

laaggeletterdheid.  
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KLACHTEN RONDOM VERVOER 

Vanuit de gemeenteraad is op basis van signalen gevraagd nader te kijken naar de klachten in het vervoer. Er is

breed gekeken en in deze stand van zaken een terugkoppeling.  De onderzochte periode betreft najaar 2018, met

name september-oktober, ook in verband met periodieke rapportages van de vervoerder die we krijgen.  Daar is

primair het ontvangstpunt van de klachten. 

 

Vervoer naar dagbesteding (Wmo): 
Er zijn in de maand september een 4 tal meldingen geweest van zowel aanbieders als ( familie) van cliënten, die –

achteraf – vooral veroorzaakt zijn doordat er wisselingen van chauffeurs zijn geweest na de zomervakantie. Dit werd

veroorzaakt doordat er na de zomervakantie ook het leerlingenvervoer opgestart is en door deze toename van

volume te vervoeren personen een wijzigingen in materieel, routes, personeel e.d. ontstond. De vervoerders (Taxi

Baan / Taxi Wittenveen) zijn hierop aangesproken er hierop zijn verbeteracties gezet. Na een week of 2 a 3 ( dus

medio september) is dit opgelost. Het is niet geheel te voorkomen dat cliënten te maken krijgen met wisselende

chauffeurs; ook op de vaste routes komen wisselingen voor door CAO bepalingen ( chauffeurs mogen niet meer dan

5 dagen achter elkaar rijden en hebben soms ook weekenddienst), parttime contracten, ziekte en verlof.

Afgesproken is dat er zoveel mogelijk met een vaste pool chauffeurs op een route wordt gereden zodat zowel voor

cliënten, als hun mantelzorgers en zorgboerderijen, met “vaste gezichten” wordt gewerkt. Inmiddels is ook gemeld

dat over de laatste maand geen klachten zijn ontvangen.  

 
Leerlingenvervoer: 
In de periode september tm oktober zijn er bij het  

vervoersbedrijf een 11 tal klachten/meldingen gedaan.  

Enerzijdzs dat kinderen te lang in de bus zitten. Volgens  

bestek mag een kind 45 minuten langer in de bus zitten  

dan normaal gesproken de rit duurt. Vooral de route naar  

Enschede levert problemen op: hier is door  

wegafzettingen/omleidingen vaak een verkeersinfarct.  

Dit is voor sommige kinderen gezien te lang: in die  

gevallen is getracht het kind in een andere route te laten  

vervoeren, de chauffeur te instrueren efficiënter te werken,  

of het vervoer individueel te laten plaatsvinden (maatwerkoplossing tegen een hoger tarief).  De overige situaties

betreft onrust in de bus. Het betreft soms kinderen met opvoedingsmogelijkheden of andere beperkingen die maken

dat het voor het kind zelf of andere kinderen zich prettig te voelen in de bus. In die gevallen hebben er gesprekken

plaatsgevonden met ouders, school, gezinscoach e.d.  Deze casussen zijn bekend en worden samen met het

taxibedrijf, door de medewerker leerlingenvervoer en indien noodzakelijk Jeugdhulp, nauwgezet in de gaten

gehouden.  

 

Incidenteel maatwerkvervoer: 
Er zijn een 2 tal klachten bekend over het incidenteel maatwerkvervoer (regiotaxi). Dit betrof een casus waarbij een

2tal cliënten te lang hebben moeten wachten op de bus na een uitstapje van hun zorginstelling. Deze cliënten zijn

inmiddels bezocht door een Wmo consulent en hebben een excuus en attentie ontvangen.  

 

Tenslotte 

De aantallen (formele) klachten in het vervoer zijn gelukkig laag, maar verdienen wel aandacht.  Veel  

situaties zijn in de praktijk vaak bespreeksituaties dan echte klachten. Er is ook regelmatig telefonisch  

overleg met klanten hierover. We blijven sensitief om goede oplossingen te vinden voor onze inwoners.  De  

dienstverlening staat voorop en gelet op de grote wijzigingen in vervoer zijn wij niet ontevreden hierover.   

De implementatie in het geheel vergt nog wel veelaandacht de komende tijd, met name administratief-financieel.  
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ONDERWIJS 
HUISVESTING 
Het VNG-bestuur heeft ingestemd met de voorstellen van de

VNG, PO-Raad en VO-Raad voor wijziging van wetgeving op

schoolgebouwen.  

 

Het VNG-bestuur richt een expertiseteam in voor

onderwijshuisvesting. Renovatiemogelijkheden en een verplicht

integraal huisvestingsplan zijn onderdeel van de plannen.  

 

Het expertiseteam heeft o.a. als opdracht een analyse te maken

van de ontwikkeling van de kosten voor onderwijshuisvesting die

gemeenten maken o.b.v. hun zorgplicht en als gevolg van

veranderende duurzaamheidsvereisten).  

ADVIESRAAD  
SOCIAAL DOMEIN 
De laatste tijd is de Adviesraad druk  

geweest met de verordening en beleidsregels

WMO/Jeugd. Daarnaast stond ook de Integrale

Beleidsnota Sociaal Domein op de agenda.  

 

De adviesraad is sinds eind 2018 weer op volle

sterkte. Voor meer informatie over de adviesraad

en/of haar leden klik hier.  

 

INTEGRALE
TWENTSE MONITOR
SOCIAAL DOMEIN 
De Twentse cijfers Wmo en Jeugdhulp worden

verzameld in een Twentse Monitor. De openbare

integrale versie van de Twentse Monitor Sociaal

Domein is live! Ook heeft de website een update

gekregen, dus alle reden om snel een kijkje te

nemen op www.twentsemonitorsociaaldomein.nl 

AUTOMAATJE 
Nederland telt ruim 4 miljoen ouderen. 25 procent

daarvan voelt zich eenzaam. Dat komt vooral omdat ze

niet meer mobiel zijn. Geen vervoer betekent dat meer

dan 1 miljoen mensen geïsoleerd raken. Met ANWB

AutoMaatje kunnen zij weer meedoen in de

maatschappij. Met ANWB AutoMaatje vervoeren

vrijwilligers hun minder mobiele plaatsgenoten tegen

een geringe onkostenvergoeding. 

 

Zorgsaam Twenterand ontvangt in 2019 en 2020 een

gemeentelijke subsidie voor het opzetten en uitvoeren

van het project ANWB AutoMaatje in Twenterand. 

BETERE AANSLUITING
JEUGDHULP OP 18 JAAR 
In Twenterand hebben diverse partners een werkwijze

ontwikkeld die moet zorgen voor een betere aansluiting als

jongeren met jeugdhulp de volwassen leeftijd bereiken.  

 

Met de nieuwe werkwijze bekijkt de hulpverlener rond de

leeftijd van 16,5 jaar samen met de jongere of hij of zij ook na

de 18e verjaardag zorg en ondersteuning nodig heeft. Als dit

het geval is, dan wordt hiervan vroegtijdig melding gedaan bij

de gemeente Twenterand. Op die manier is er voldoende tijd

en ruimte om binnen de bestaande wet- en regelgeving een

passende oplossing te vinden voor de jongere.  Er kan

bijvoorbeeld vroegtijdig worden gezocht naar een plek voor de

jongere om te wonen en hij of zij kan begeleid worden richting

een vervolgopleiding en/of werk. Met deze werkwijze hopen we

eerder bepaalde casussen in beeld te krijgen zodat een

jongere tijdig wordt geholpen in de overgang van 18- naar

18+.    

 

Partners 

De gemeente Twenterand heeft de nieuwe werkwijze voor de

overgang van 18- naar 18+ in samenwerking met partners

Ambiq, Jarabee, William Schrikker Groep, Menzis, PRO De

Maat, Radar en MEE ontwikkeld. Met deze nieuwe aanpak die

redelijk uniek is in Nederland proberen we te voorkomen dat

jongeren tussen wal en schip vallen. Het gaat om een pilot

voor de periode van minimaal één jaar. 
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Begin 2019: start uitvoering Twents Model. 

Heel 2019: herindicaties i.v.m. nieuwe inkoop 

Heel januari: inleverperiode innovatiefonds sociaal domein  

KOMENDE
GEBEURTENISSEN 

BREDE SCHOOL
VROOMSHOOP  
Begin november 2018 is de nieuwe naam van de onlangs

opgeleverde brede school in Vroomshoop onthuld: Brede

School Kadans.  

 

7 januari 2019 is iedereen van start gegaan in het

nieuwe gebouw. SBO De Sleutel, CBS ’t Groeipunt, KC de

Klimboom en het bestuur van PCBO Vroomshoop hebben

samen een nieuwe stek. 

 

Ze hebben ieder hun eigen ruimten in een eigen vleugel

van het gebouw. Ze willen heel graag goede buren

worden die elkaar weten te vinden en soms ook samen

dingen gaan ondernemen.  

De centrale hal in de school, met een keuken en een

speellokaal, biedt daarbij veel kansen. 

 

Nieuwe naam 

Het woord kadans betekent letterlijk: ritmische

beweging. De gebruikers hebben ervoor gekozen de

brede school deze naam te geven omdat ze in de brede

school samen met de kinderen in beweging komen. Alle

kinderen krijgen de kans hun talenten te laten zien en

verder te ontwikkelen. Samen in beweging, samen

vooruit! 

 

8 februari 2019 staat de feestelijke opening van de

nieuwe brede school gepland. Van 19:00 -20:30 uur is

er een feestelijk Open Huis. 

 In de week van 7 tot en met 11 januari jl. was er de week van

de innovatie in het sociaal domein. Het doel van deze week

was het extra aandacht vragen voor innovatie in het sociaal

domein en dit een extra zetje te geven.  

 

Op maandag werd de week geopend met het delen van een

aantal "goede" voorbeelden, bijvoorbeeld de samenwerking

tussen Voetbalvereniging Voorwaarts en Tactus

Verslavingszorg, het Interplaatselijk netwerk Westerhaar en

innovatie bij de gemeente Twenterand.  

 

Op dinsdag was er een theaterbijeenkomst voor professionals

en mantelzorgers. In deze voorstelling werd ingegaan op de

wereld van de mantelzorgers. Op woensdag was er twee keer

een online spreekuur over innovatie in het sociaal domein. dit

is terug te kijken op het YouTube kanaal van de gemeente.  

 

Op donderdag was er een Ideeënrally bij Kalkwijck Distillers.

En op vrijdag deelden we nog een aantal tips waarmee

iedereen aan de slag kan.  

Wij kijken terug op een geslaagde eerste week van de

innovatie. De aftermovie van de week staat hier:

www.twenterand.nl/innovatiesociaaldomein 

TERUGBLIK WEEK VAN
DE INNOVATIE SOCIAAL
DOMEIN 
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DEFINITIEVE GUNNING AANBESTEDINGEN 
Ondersteuningsbehoeften Wmo en Jeugd, Wonen & Verblijf, Diagnostiek, Consultatie en Dyslexie 

Op vrijdag 19 oktober, is de uitslag van de definitieve gunning voor een groot gedeelte van onderdelen uit het

Twents Model naar aanbieders gecommuniceerd. 

 

Het gaat over de aanbesteding Ondersteuningsbehoeften Wmo en Jeugd, Diagnostiek, Consultatie, Wonen & Verblijf

en Dyslexie. Een belangrijk markeerpunt in het proces van de invoering van het Twents model! Een moment waar we

lang naar toe hebben gewerkt. Er zijn veel partijen gecontracteerd, zodat er voor onze inwoners een ruimte

keuzevrijheid is. Dit is belangrijk uitgangspunt voor Twenterand (zie ook coalitieakkoord aanvulling) 

 

Informatie over andere inkoop-onderdelen Twents model  
De procedures voor de andere onderdelen van het Twents Model lopen nog of zijn in afronding. Dit betreft het

subsidietraject Maatregelhulp, de onderhandse inkoop Beschikbaarheidsvoorzieningen en de aanbesteding

Medicatiecontrole. 

Om de vernieuwing van het jeugdhulpstelsel een extra

impuls te geven, hebben VNG en Rijk een

Transformatiefonds opgericht. Er is van 2018 tot en met

2020 jaarlijks € 36 miljoen aan Transformatiebudget

beschikbaar. Samen14 heeft hiervoor een aanvraag

gedaan. Er is voor Twente per jaar 1,3 mln beschikbaar.  

Dit is inmiddels ook toegekend.  

 

Er zijn een drietal thema's aangemerkt als prioriteit: 

1. Iedere jongere doet naar vermogen mee in zijn eigen

omgeving (stimuleren van duurzame gezinsvormen en

innovatie in de intramurale jeugdhulp). 

2. Robuust Twents ketenontwerp (gedwongen kader

jeugdhulp). 

3. Jongeren op weg naar volwassenheid (onderwijs en zorg

arrangementen en de overgang 18-/18+ (via o.a. Twentse

belofte).  

 

Voor meer informatie kijk op www.samen14.nl 

 

AANVRAAG 
TRANSFORMATIEFONDS 
TWENTE Staatssecretaris Paul Blokhuis (VWS) heeft een

Preventieakkoord gesloten om alcoholgebruik, overgewicht

en roken te verminderen. De VNG-commissie gaat akkoord

met het gemeentelijk visiedocument als basis voor de

reactie op het Preventieakkoord. 

 

Duurzame, samenhangende aanpak 

Gemeenten willen meer aandacht voor een duurzame inzet

op inwoners die te kampen hebben met grote

gezondheidsachterstanden. Dit vraagt om een lokale of

regionle aanpak in samenhang met achterliggende

problematiek zoals sociaaleconomische

gezondheidsverschillen, werkloosheid, armoede,

eenzaamheid en stress. 

 

Inrichten preventiefonds 

Gemeenten willen werken aan een preventiefonds. Daarbij

koppelen we preventie nadrukkelijk aan de bedoelingen van

de decentralisaties: zorg 'naar voren' organiseren, door

vroegsignalering en inzet van best practices erger

voorkomen etc. Gemeenten maken hier werk van door een

deel van hun budget middelen te reserveren voor preventie.

Ook andere partijen zouden een bijdrage moeten/kunnen

leveren aan het preventiefonds. Gemeenten willen

verschillende scenario’s ontwikkelen voor de inrichting van

zo’n fonds.

PREVENTIEAKKOORD 
GEMAAKT 
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REGIO TWENTE DOET MEE AAN
KOPLOPERTRAJECT CLIËNTONDERSTEUNING
Gemeenten zijn vanuit de Wmo verantwoordelijk voor het organiseren van integrale onafhankelijke cliëntondersteuning.
Zorgkantoren hebben die verantwoordelijk voor mensen die zorg krijgen uit de Wlz. Uit onderzoek blijkt dat deze ondersteuning
nog verbeterd kan worden. Het aanbod is vaak versnipperd en niet altijd goed vindbaar voor mensen die er gebruik van willen
maken. Ook in de uitvoering zijn verbeteringen mogelijk. Het project Koplopers Cliëntondersteuning is een initiatief van
gemeentekoepel VNG, in samenwerking met Ieder(in) en de Koepel Adviesraden Sociaal Domein, met financiering van het
ministerie van VWS. Movisie ondersteunt het project. In 2019 doen 14 gemeenten/regio’s mee met het Koplopertraject. Regio
Twente is één van die 14! 
 
Voor regio Twente staan de volgende thema’s voor de (door)ontwikkeling van de cliëntondersteuning in 2019 centraal: 
• Meer inzicht krijgen in de behoefte aan cliëntondersteuning en in het huidige aanbod 
• Het vergroten van de bekendheid en vindbaarheid 
• Wet- en domein overstijgende cliëntondersteuning 
• Cliëntondersteuning dichter bij de toegang 
• Deskundigheidsbevordering en kwaliteitswaarborging 
 
Er wordt gewerkt aan een plan waarin de benoemde thema’s verder worden uitgewerkt. 

VERLENGING PILOT POH JEUGD GGZ 
Sinds er in 2017 is gestart met de pilot POH Jeugd GGZ bij een groot deel van de huisartsen in Twenterand zien wij

dat er minderen jeugdigen worden doorverwezen naar tweedelijns aanbieders, maar ook dat als er wordt

doorverwezen dit meer effectief gebeurt. Daarnaast pakken de POH'ers meer problematiek op. Om de ingezette

veranderingen meer structureel door te kunnen voeren wordt de pilot POH Jeugd GGZ verlengd tot eind december

2022 (cf. looptijd integrale beleidsnota sociaal domein). Door deze verlenging kunnen we jeugdigen zo dichtbij

mogelijk zorg bieden. Alle deelnemende partijen zijn enthousiast over de pilot en de resultaten. Deze resultaten

laten een afname van het aantal jeugdigen zien welke uiteindelijk alsnog wordt doorgestuurd naar de geïndiceerde

zorg.  

 

 

 

MaaS houdt in: het via één app door de reiziger heel

eenvoudig kunnen plannen, boeken en betalen van een reis,

ongeacht welke vervoersmiddelen daarvoor nodig zijn. Er is

een definitieve ‘go’ gegeven van het ministerie I&W op het

plan van aanpak en begroting 

 

Op 12 oktober is de startup van het projectteam MaaS

geweest met de 8 deelnemende gemeenten (Enschede,

Hengelo, Oldenzaal, Haaksbergen, Losser, Twenterand,

Dinkelland en Tubbergen) en de provincie. Een inspirerende

en creatieve bijeenkomst. De eerste opdracht van het

projectteam is het ontwikkelen van een uitvoeringsplan.

DE MAAS-PILOT  
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TWEEDE RONDE  
INNOVATIEFONDS SOCIAAL DOMEIN 
Tijdens de tweede ronde (september 2018) zijn in totaal twaalf aanvragen binnengekomen.  

Zeven daarvan voldeden helaas niet aan de voorwaarden van onder andere cofinanciering of  

het zijn van een nieuwe / vernieuwende activiteit. Eén aanvraag is ingetrokken omdat er  

meer subsidie is aangevraagd dan de beschikbare € 55.700, is er een keuze gemaakt tussen de overgebleven vier

aanvragen. De drie initiatieven die nu subsidie krijgen, vielen op door hun vernieuwende ideeën en/of het feit dat

organisaties met elkaar gaan samenwerken die dat voorheen niet deden.  

 

Toegekende plannen 

De plannen van Het goeie gevoel voor hun initiatief ‘Start up de Beleefing’ kregen deze ronde van het innovatiefonds

de hoogste score. Zij bedachten een crowdfundingsactie gericht op het ontwikkelen van een leefomgeving waar

verschillende activiteiten en disciplines samenkomen. Het doel hiervan is om mensen met uiteenlopende

problematiek te helpen. Het gaat dan bijvoorbeeld om het bieden van een passende (werk)plek, sociale activering en

het geven van de juiste ondersteuning om zo het gevoel van eigenwaarde positief te beïnvloeden. Daarmee draagt

dit initiatief bij aan de opbouw van een bevredigend en zinvol leven van de deelnemers. Het initiatief kreeg van de

jury veel punten voor samenwerking omdat er veel verschillende partijen uit de gemeente bij de plannen worden

betrokken. Deze partijen komen ook nog eens uit allerlei verschillende sectoren. Onze verwachting is dat dit project

goed aansluit bij de Twenterandse samenleving en we zijn dan ook erg benieuwd naar het vervolg!  

 

Het project Aandacht is deze ronde als tweede geëindigd. Er wordt een ontmoetingsplek gecreëerd bij Modaks, een

kledingwinkel in Vroomshoop. Hierbij worden workshops en een regulier verkooppunt gecombineerd. Dit initiatief

heeft een relatief hoge score gekregen voor samenwerking en de aansluiting bij de gestelde doelen. Het project sluit

vooral aan bij het doen van een groter beroep op de eigen oplossingen en op het eerder signaleren en / of oppakken

van problemen. De bedachte activiteiten zijn vernieuwend voor Twenterand. We waarderen de innovatieve

combinatie van een commerciële winkel met aandacht voor ontmoeting.  

 

De derde aanvraag is van Kidi, zij hebben een initiatief voor een app die gericht is op positieve gezondheid. De app

geeft inzicht in het eigen leven van inwoners. In één oogopslag kunnen zij zien hoe het met hun gezondheid is. Dit

kan ook een meerwaarde zijn voor zorgverleners en bijdragen aan de eigen kracht van inwoners. Dit project draagt

bij aan de doelen op het gebied van een groter beroep op de eigen oplossingen en het eerder signaleren van

problemen.  

 

De volgende ronde van het innovatiefonds is in april. Van 1 tot en met 30 april kunnen er nieuwe aanvragen worden

ingediend.  
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